
Marie Urbanová, Ken Jackson Interiors & The Kabin Studio, Irsko

V tomto článku se pokusím shrnout můj pobyt v Irsku. Bydlela jsem ve městě Cork na 13
týdnů a tato příležitost se mi naskytla díky naší Střední Škole Designu a Módy v Prostějově,
díky programu Erasmus+ a naší zapálené paní Učitelce Švalbové.
V průběhu tohoto pobytu jsem pracovala ve dvou firmách, a to ve firmě Ken Jackson Interiors
(1 měsíc) a The Kabin Studio (2 měsíce).
Ken Jackson Interiors je rodinná firma, která se věnuje výrobě nábytku, takzvaně “from
scratch”. Zaměstnanců je ve firmě přibližně dvacet a mezi nimi špičkoví místní designéři
interiérů. V této firmě jsem pracovala pod vedením Killiana, syna majitele firmy, který měl na
starost webové stránky a byl také zapáleným fotografem. Během celého měsíce jsem ve firmě
fotila (s využitím vlastní i Killianovi techniky), editovala, natáčela videa a oživovala jejich
sociální sítě. Také jsem vytvořila brožury a vizitky. Atmosféra byla pracovní, více formální,
ale uvolněná.
The Kabin Studio je nahrávací studio v Knocknaheeny, jedné
z oblastí Corku. Soustředí se zde na workshopy s dětmi, letní
hudební tábory, hip-hop vystoupení a koncerty, také solo
tvoření hudebních tracků a video-making. Kolektiv se skládá

ze zapálených vedoucích a mnoha
dobrovolníků. Zde jsem pracovala
převážně na fotografii, grafice a
také občasné malbě, práce s dětmi
také nechyběla. V této firmě jsem
musela vykomunikovat moje pracovní ambice, neboť mi
připadalo, že zde nejsou dostatečně vyslyšeny. Atmosféra zde byla
velice komfortní. Prostředí studia je příjemné a dbá se zde na
pohodlí a komfort pracujících, je to tu prostě více lidské a
alternativní.

Praxe v těchto firmách mne naučila konfrontovat lidi, domluvit se s zaměstnavatelem v cizím
jazyce, řádně komunikovat moje potřeby a představy. Myslím, že jsem se zde naučila mluvit
více plynule a se sebevědomím.
Ubytování bylo, řekněme, zajímavé, vystřídala jsem kvůli nekomfortním situacím dohromady
tři rodiny, ale v té poslední jsem se cítila nanejvýš příjemně. Strava je hodně individuální
záležitost, ale všechno jde, když se chce.
O víkendech jsem často vycestovala mimo Cork, a to třeba do Galway, to
bylo moje nejoblíbenější město, nebo do Crosshaven k moři, Killarney,
Blarney, Kinsale a tak dále. Pár dní jsem také strávila objevováním
Corku a toho, co může jako město nabídnout. Také jsem měla tu skvělou
příležitost napojit se na místní Vegan komunitu, jet s nimi na azyl
farmových zvířat Beara animal sanctuary a na společný piknik. Kapesné
bylo velice dostačující a z něj jsem si platila každodenní cestu do práce i
výlety.
Stáži předcházely přípravné kurzy s Paní Učitelkou Švalbovou, schůzky
každý týden a probírání irských témat a nových slovíček.
Stáž mne naučila operovat v cizí zemi, v zemi s jinými ekonomickými,
sociálními a kulturními podmínkami. Naučila jsem se orientovat v
chaotické hromadné dopravě a naučila jsem se sama komunikovat moje potřeby v angličtině.
Za největší úspěch považuji samotné úspěšné dokončení stáže, kdy mohu být na sebe hrdá, že
jsem v sedmnácti letech dokázala sama fungovat na tři měsíce v jiné zemi. A za nejvtipnější
zážitek považuji pána, který grgnul mému kamarádovi do ucha a pak nás pronásledoval a



pána, který doteď nejspíše jezdí v centru města na kole se sluchátky a křičí; “leave me alone!
leave me alone!”.


